
Or.0002.7.2020 
 

PROTOKÓŁ Nr XVIII.2020 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 26 listopada 2020 r.  

w godz. 10.00 – 11.20 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
3) Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy;  
4) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego; 
5) Cezary Czarkowski – p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa; 
6) Waldemar Kikolski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach (Wicestarosta 

Wysokomazowiecki);  
7) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 
8) Agnieszka Kurzyna-Zarzecka – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski. Na wstępie poprosił 
wszystkich o powstanie i zaproponował uczcić minutą ciszy śp. Jana Zalewskiego Starostę 
Siemiatyckiego i byłego Dyrektora Podlaskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Szepietowie oraz 
śp. Józefa Sulimę Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w Białymstoku. Uczestnicy sesji oddali hołd 
wspomnianym osobom. Następnie przywitał radnych, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych 
na sali. Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 14 radnych. W związku 
z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy 
Sokoły są transmitowane, nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 
stronie internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego 
z art. 13 RODO znajduje się na stronie BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach 
rady odbywają się za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 
głosowań radnych.  

 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na podane skrzynki poczty elektronicznej. Następnie zwrócił się do radnych 
z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie 
przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad 
mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Nie zgłoszono uwag i innych propozycji do zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że zaproponowany porządek obrad 

został przyjęty przez aklamację. 
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Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XVII Sesji Rady Gminy. 

4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

5. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
1) zmian w budżecie gminy na 2020 rok; 
2) określenia stawek podatku od nieruchomości;  
3) regulaminu przyznawania i wypłacania uczniom szkół podstawowych w gminie Sokoły 

stypendium za osiągnięcia naukowe, sportowe, artystyczne oraz nagrody Wójta Gminy 
Sokoły; 

4) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu; 
5) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze zamiany; 
6) rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy Sokoły. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zamknięcie obrad. 
 

Ad. 3. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XVII Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie protokół XVII Sesji Rady 

Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XVII Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XVII Sesji Rady Gminy 

Sokoły został przyjęty.  
 
Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił pana wójta o przedstawienie informacji 
z pracy pomiędzy sesjami. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 
27 października 2020 r. do 26 listopada 2020 r. Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 5. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2020 r. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2020 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2020 r., stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XVIII/113/2020 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 r., stanowi załącznik nr 7 do protokołu 
 
2) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
określenia stawek podatku od nieruchomości. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia stawek podatku 

od nieruchomości, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XVIII/114/2020 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, stanowi załącznik nr 9 do protokołu 
 
3) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad 
przyznawania i wypłacania uczniom stypendium i nagrody Wójta Gminy Sokoły. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zasad 
przyznawania i wypłacania uczniom stypendium i nagrody Wójta Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zasad przyznawania 

i wypłacania uczniom stypendium i nagrody Wójta Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XVIII/115/2020 

w sprawie zasad przyznawania i wypłacania uczniom stypendium i nagrody Wójta Gminy Sokoły, 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 
4) 

p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XVIII/116/2020 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu,  

stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

5) 
p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 

Czarkowski wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości w drodze zamiany. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze zamiany. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości w drodze zamiany, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XVIII/117/2020 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze zamiany,  

stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 
6) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska poinformowała, że ponowna skarga na działalność Wójta 
Gminy Sokoły została przekazana Radzie Gminy Sokoły przez Najwyższą Izbę Kontroli pismem z dnia 
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2 listopada 2020 r. Pismo NIK wraz załączoną skargą stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Skarżąca 
wskazuje na brak możliwości podłączenia do kanalizacji budynku z mieszkaniami socjalnymi przy 
ul. Nowy Świat w Sokołach, w którym mieszka. Nieczystości wylewane są na podwórko lub jezdnię. 
Zwraca również uwagę na brak reakcji wójta, pomimo zgłaszania mu tej sprawy. Pani sekretarz 
przedstawiła, że przedmiot skargi jest identyczny i był rozpatrywany przez Radę Gminy w czerwcu 
2020 r. Rada Gminy Sokoły uchwałą nr XV/97/2020 z dnia 23 czerwca 2020 r. uznała złożoną wówczas 
skargę za bezzasadną. Stan faktyczny i stan prawny jest taki, że zgodnie z art. 239 KPA w przypadku, 
gdy skarga w wyniku jej rozpatrzenia została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano 
w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności, organ 
właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią 
adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego. W niniejszym przypadku mamy do 
czynienia ze stanem faktycznym podlegającym temu przepisowi. Skarga została ponowiona. Strona 
jest ta sama i dotyczy tego samego katalogu zarzutów. Rada Gminy, jako organ właściwy powinna 
podtrzymać w formie uchwały swoje poprzednie stanowisko. Niepotrzebne jest uzasadnienie. 
Następnie należy odpisać instytucji przekazującej skargę (NIK) wskazując na okoliczności faktyczne 
i prawne. Złożona skarga była rozpatrywana na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Gminy Sokoły, która pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o ponownym rozpatrzeniu skargi. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że urząd nie uchyla się od wykonania kanalizacji. 
Warto jednak tu zaznaczy, że skarżąca w momencie podpisywaniu umowy dokładnie znała warunki 
i wiedziała, jaka jest sytuacja w kwestii odprowadzania ścieków. Po analizie doszliśmy do wniosku, że 
taka możliwość istnieje, ale sam proces jest nieco skomplikowany. Mieliśmy nadzieję na to, że zbierak 
kanalizacji będzie można usytuować wewnątrz budynku. Z różnych względów nie jest to możliwe. 
W tej sytuacji nie możemy potraktować podłączenia, jako przyłącza kanalizacyjnego. Musimy 
wykonać 2 nowe studzienki w pasie drogi powiatowej. Wymaga to przeprowadzenia postępowania 
związanego z uzyskaniem pozwolenia na budowę. Nie uchylamy się od tego i zrobimy to. 
Niecierpliwość zainteresowanej jest bardzo duża. Skarga w tej samej sprawie została złożona już po 
raz drugi. Jeżeli udałoby się nam domówić z pozostałymi lokatorami, to może byłby prościej to 
wykonać. Niestety trudno dojść do porozumienia. W efekcie jest tak, jak zostało to przedstawione. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej 

skargi na działalność Wójta Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XVIII/118/2020 
w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy Sokoły,  

stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

Ad. 6. 

1) 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że planowaliśmy zorganizowanie jeszcze jednej 
sesji w tym roku. Miałaby się ona odbyć 29 grudnia 2020 r. Sytuacja związana z odpadami zmusza nas 
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do tego, aby zwołać w międzyczasie dodatkową sesję. Operacja związana ze złożeniem nowej 
deklaracji jest dość zawiła i musi zostać wykonana na dzień 1 stycznia 2021 r. Najbliższe posiedzenie 
komisji odbyłoby się 3 grudnia br., sesja w połowie miesiąca. Następnie kolejne posiedzenie komisji 
i tradycyjnie sesja pomiędzy świętami a nowym rokiem. 

2) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że 2 radnych pytało o sprawę zagospodarowania 
działki komunalnej w Kruszewie-Wypychach. Obecnie trwają rozmowy związane z osiągnięciem 
konsensusu. W przypadku nieruchomości w Kowalewszczyźnie nie zdążyliśmy z przygotowaniem 
dokumentów na tą sesję. Po sesji zajmiemy się tą sprawą. Chcemy rozpatrzeć sprawę bez zbędnej 
zwłoki i jak najszybciej zorganizować przetarg.  

3) 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił dyrektorów szkół o przedstawienie informacji na temat 
zdalnego nauczania. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie Krystyna Leśniewska poinformowała, że Szkoła 
Podstawowa w Bruszewie pracuje zdalnie od 9 października br. W październiku do realizacji nauki 
zdalnej wykorzystywaliśmy narzędzia tj.: dysk Google, Messenger i Skype. Od 1 listopada br. wszyscy 
nauczyciele prowadzą zajęcia przy wykorzystaniu programu Microsoft Teams. Zajęcia są prowadzone 
zgodnie z obowiązującym prawem. Na bieżąco śledzimy bieżące wytyczne Ministra Zdrowia, 
Sanepidu i Ministra Edukacji Narodowej. Nauka zdalna odbywa się w klasach I-VIII. Dzieci z oddziałów 
przedszkolnych pracują stacjonarnie. Proces nauczania ciągle udoskonalamy i staramy się, żeby był 
on efektywny. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapytał, czy epidemia w szkole została opanowana? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie Krystyna Leśniewska odpowiedziała, że tak. Na 
chwilę obecną nie mamy żadnych ognisk choroby. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski podziękował panu wójtowi za 
zaakceptowanie propozycji wprowadzenia stypendiów i nagród dla uczniów. Podziękował radnym za 
jednomyślne przegłosowanie regulaminu. Wyraził nadzieję, że stypendia i nagrody wpłyną na wyniki 
nauczania. Uczniowie poczują się docenieni i ci, których będzie na to stać wykażą się w różnych 
dziedzinach po to, aby te nagrody i wyróżnienia zdobyć. Praca Szkoły Podstawowej w Sokołach 
odbywa się w systemie zdalnego nauczania. Praca nie jest najłatwiejsza, gdyż wymaga dużego 
zaangażowania, nie tylko nauczycieli, ale również uczniów i rodziców. W wielu przypadkach całe 
rodziny są zaangażowane w proces edukacyjny. We wrześniu przeprowadziliśmy szkolenie całej kadry 
pedagogicznej w zakresie różnych form kształcenia na odległość. Obecnie zdalne nauczenie 
realizujemy za pomocą platformy Microsoft Teams. Realizacja procesu edukacyjnego przebiega dosyć 
sprawnie. Jeżeli są jakiekolwiek problemy techniczne, to rodzice mogą liczyć na wsparcie nauczycieli 
informatyki. Do realizacji zdalnego nauczania najbardziej potrzebującym przekazaliśmy 16 laptopów 
i 19 tabletów. Na tą chwilę jest to wystarczająca ilość sprzętu. Pomimo tego podjęliśmy działania 
związane z pozyskaniem laptopów poleasingowych. Praca szkoły, to nie tylko zajęcia zdalne. W szkole 
odbywają się zajęcia stacjonarne dla dzieci z punktu przedszkolnego i oddziału przedszkolnego. Do 
szkoły uczęszcza 75-85 najmłodszych uczniów. Oprócz tego w szkole prowadzone są zajęcia dla 5-10 
uczniów z różnymi problemami. Takie zajęcia odbywają się na świetlicy i są prowadzone przez 
nauczycieli ze świetlicy i nauczycieli wspomagających. W szkole w ograniczonym zakresie pod 
względem wydawanych posiłków pracuje kuchnia. We współpracy z gminą dla dzieci 6 letnich 
zorganizowany jest dowóz do szkoły, z którego korzysta 10-14 uczniów. W okresie, gdy szkołę 
nawiedziła pandemia przeprowadziliśmy ozonowanie pomieszczeń. Rozważaliśmy oferty kilku firm, 
ale ostatecznie po przenalizowaniu kosztów usługi zdecydowaliśmy się na zakup dwóch własnych 
ozonatorów. Obecnie systematycznie co dwa tygodnie przeprowadzamy ozonowanie pomieszczeń, 
w których odbywa się nauczanie. Wszyscy chcieliby, aby jak najszybciej nauczenie wróciło do formy 
stacjonarnej dla wszystkich. Obecnie ze względu na sytuację, jaką mamy nie jest to możliwe.  

 Pytań nie wniesiono. 
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4) 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że Radni Gminy Sokoły w imieniu mieszkańców 
gminy złożyli prośbę skierowaną do właścicieli gabinetów medycznych znajdujących się w Ośrodku 
Zdrowia w Sokołach o umożliwienie oczekiwania na przyjęcie pacjentów wewnątrz budynku. Pismo 
zostało odczytane i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Pan wójt oświadczył, że podejmie rozmowy 
z lekarzami na ten temat. Jeżeli okaże się, że jest problem z wygospodarowaniem miejsca wewnątrz 
budynku, to zaproponuje postawienie kontenera dla oczekujących. Znajdziemy rozwiązanie, aby 
mieszkańcy mogli oczekiwać na przyjęcie do lekarza w godnych warunkach przy zachowaniu norm 
sanitarnych.  

5) 

Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach Agnieszka Kurzyna-Zarzecka 
zaprezentowała stroje ludowe zakupione dla 20 uczestników zespołu Harmonica. Stroje zostały 
sfinansowane ze środków budżetu gminy przy dofinansowaniu Województwa Podlaskiego. 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że po zakończeniu pandemii odbędą się występy 
zespołu. W chwili obecnej zespół można zobaczyć na stronie portalu internetowego eWysMaz.pl. 

Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach Agnieszka Kurzyna-Zarzecka 
przedstawiła, że pracujemy w trybie zdalnym z zachowaniem reżimu sanitarnego i przygotowujemy 
się do wydarzeń artystycznych. W międzyczasie przeprowadzamy skontrum materiału bibliotecznego 
i inwentaryzację Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach. Piszemy wnioski o pozyskanie 
dofinansowania na działania skierowane do seniorów i młodzieży. 

Radna Maria Krysiewicz zapytał, ile osób liczy cały zespół? 

Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach Agnieszka Kurzyna-Zarzecka 
odpowiedziała, że cały zespół liczy ok. 40 osób. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że jesteśmy bardzo dumni z występów zespołu 
i będziemy go wspierać. 

6) 

 Radny Piotr Łapiński przedstawił, że na ostatnim posiedzeniu komisji był poruszany temat 
zainicjowany przez Instytut Pileckiego w kwestii upamiętnienia Państwa Krysiewicz muralem na 
ścianie organistówki w Waniewie. Wszyscy wiemy, że Państwo Krysiewicz poświęcili własne życie za 
ratowanie życia innych osób. Jeżeli projekt doszedłby do skutku, to byłoby to piękne upamiętnienie 
ich poświęcenia. Zapytał pana wójta, kiedy mogłoby to ruszyć i jakie są wymogi w kwestii realizacji 
tego projektu? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że Instytut Pileckiego ma artystę, który wykonuje 
takie prace. Następnie zaprezentował deskale wykonane na budynkach drewnianych wykonane przez 
instytut i oświadczył, że szalówka organistówki jest już nieco sfatygowana, dlatego przed 
rozpoczęciem jakichkolwiek działań artysta będzie musiał ocenić, czy podłoże nadaje się do 
wykonania dzieła. Pomysł jest znany proboszczowi. Jeśli zajdzie potrzeba, to wymienimy deski albo 
oszalujemy ścianę na nowo. Na razie musimy poczekać na działania instytutu. 

7) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że rozważamy upamiętnienie Stefanii Karpowicz 
poprzez postawienie ławeczki z jej rzeźbą w centrum Sokół. Dzieło zostałoby wykonane na wzór 
słynnej łomżyńskiej ławeczki ze śp. Hanką Bielicką. Obecnie prowadzimy konsultacje na ten temat 
z wieloma osobami i zobaczymy, jaki będzie tego finał. 

8) 

 p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski poinformował, że zwołanie dodatkowej sesji w połowie grudnia wynika z tego, że 
obowiązująca uchwała Rady Gminy w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty została uchylona przez Wojewódzki Sąd 
Administracyjny. W związku z tym Rada Gminy Sokoły ma obowiązek podjąć nową uchwałę, w której 
określi nową metodę, a także ustali nową stawkę opłaty. W ostatnim czasie mieliśmy otwarcie 
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drugiego przetargu. Cena zaproponowana przez najtańszego wykonawcę jest nieco niższa niż przy 
pierwszym przetargu, ale i tak będzie wymagała podniesienia opłat o niemal 100 %. Uchwała 
powinna zostać podjęta na co najmniej 14 dni przed ogłoszeniem w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Podlaskiego z mocą obowiązywania od 1 stycznia 2021 r. Szczegóły zostaną 
przedstawione na posiedzeniu komisji. 

9) 

p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski poinformował, że na posiedzeniu komisji radny Marek Czajkowski pytał o stan 
rozpatrzenia wniosku złożonego o pozyskanie dofinansowania na OZE. Przedwczoraj otrzymaliśmy 
pismo z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego wzywające nas do uzupełnienia tego 
wniosku. Wczoraj poprawiliśmy wniosek i złożyliśmy dokumenty. Rozmawiałem z pracownikiem 
urzędu marszałkowskiego w kwestii rozpatrzenia wniosku, który poinformował mnie, że dziś ma 
ukazać się komunikat o przesunięciu terminu rozpatrywania wniosków na grudzień. Prawdopodobnie 
będzie to ostatnie przesunięcie. Wkrótce dowiemy się, czy otrzymamy dofinansowanie. 

Radna Jadwiga Sieniawska powiedział, że to nie jest pierwsze przesunięcie. 

p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski dodał, że termin rozpatrzenia jest przesuwany od września. 

10) 

 Radny Marek Czajkowski poinformował, że jego żona zaparkowała samochód za Szpitalem 
Ogólnym w Wysokiem Mazowieckiem i dostała mandat w wysokości 95 zł za niewykupiony bilet. 
W tym miejscu nie ma parkometrów i informacji, że jest tam jakikolwiek parking, a tym bardziej 
płatny. Jeśli pobiera się opłatę za parkowanie, to parking powinien być oznaczony, a parkometr 
powinien znajdować się w zasięgu wzroku kierowcy. Zapytał wicestarostę, czy firma obsługująca 
parking ma prawo pobierać opłaty w miejscu niewyznaczonym na parking? Przedstawił, że sprawę 
chciał wyjaśnić na własną rękę, dlatego udał się do starostwa, z którego odesłano go do szpitala. 
Dyrektor zamówień publicznych przenalizowała sytuację i anulowała mandat. Problem jest w tym, że 
bardzo dużo osób parkuje samochody za szpitalem i niesłusznie płaci mandaty. Osoba obsługująca 
parking nie wykonuje zdjęć samochodów zaparkowanych bez uiszczenia opłaty, tylko wkłada 
mandaty za wycieraczkę. Nikt z nas nie jeździ do szpitala dla przyjemności. W wielu przypadkach 
może zdarzyć się tak, że ktoś zaparkuje tam samochód raz na rok i otrzyma mandat. Gmina Sokoły 
przekazywała dotację dla szpitala, a teraz szpital nakłada mandaty na mieszkańców gminy. Trudno 
zrozumieć również to, że w centrum Wysokiego Mazowieckiego parkuje się za darmo, a za parking 
przy szpitalu trzeba płacić. Czy powiatu nie stać na zatrudnienie pracownika obsługującego parking? 
Czy musi to robić firma zewnętrzna z drugiego końca Polski? Takie działania są jawnym oszukiwaniem 
ludzi. Wiele osób nie wie, jak ma się odwołać i niewiele może zrobić bo nie ma udokumentowania, 
w którym miejscu był zaparkowany samochód. Poprosił wicestarostę o udzielenie odpowiedzi 
i wyjaśnienie sprawy. 

 Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski odpowiedział, że jutro odbędzie się 
posiedzenie zarządu powiatu. Poruszona sprawa zostanie przedstawiona na tym posiedzeniu. Wyraził 
nadzieję na znalezienie sensownego rozwiązania. Podziękował za zgłoszenie problemu i zobowiązał 
się do udzielenie odpowiedzi. 

Radny Marek Czajkowski dodał, że problem nie zgłasza tylko we własnym imieniu, ale wszystkich 
mieszkańców, którzy korzystają z usług szpitala. 

10) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał zaproszenie Klubu Więzionych, 
Internowanych i Represjonowanych koło terenowe w Sokołach skierowane do pana wójta, radnych 
i sołtysów gminy, a także wszystkich zainteresowanych parafian na uroczystą Mszą Św. w intencji 
Ojczyzny z okazji 39 rocznicy wprowadzenia stanu wojennego w naszej ojczyźnie w dniu 13 grudnia 
2020 r. o godz. 9.00. Przewidywany jest udział pocztów sztandarowych oraz złożenie kwiatów przy 
grobie ks. Jerzego Popiełuszki i ks. Stanisława Suchowolca. 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Ad. 7. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad, w związku z czym o godzinie 11:20 zamknął obrady XVIII 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował:  
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  

 
Krzysztof Grabowski 


